
Kunnanhallitus § 132 17.05.2021

Kuhmoisten vapaa-ajan asukkaat ry:n aloite yksityistieavustusperusteiden
muuttamisesta ja avustusmäärärahan korottamisesta

Khall § 132 Valmistelija: kunnanjohtaja, puh. 040 718 5959

 Kuhmoisten vapaa-ajan asukkaat ry on tehnyt Kuhmoisten kun nan-
hal li tuk sel le seuraavan aloitteen:

”Kuhmoisten kunta joutui korottamaan vuodelle 2020 kiinteistöveroa
kai kis sa kiinteistöveroryhmissä 0,1 %. Valtuuston päätöksen
28.10.2019 mukaan korotus on tarkoitettu tilapäiseksi  ja sen syynä
ovat yhtenäiskoulurakennuksen aiheuttamat tilapäiset in ves toin ti me-
not.

 Kausiasukkaiden osuus kiinteistöverotuloista on entisillä ve ro tus pe-
rus teil la noin 700 000 euroa eli keskimäärin 280 euroa lo ma-asun toa
koh ti. Valtuuston esityslistan 28.10.2019 mukaan vapaa-ajan asun to-
jen kiinteistöveron korotus tuo lisää verotuloja 46 000 euroa vuo des-
sa. Esityslistasta ei selviä, onko tässä mukana myös maapohjan kiin-
teis tö ve ron nousu. Tätä vastaavaa palvelujen lisäystä ei tapahdu
kau si asuk kail le, koska kunnan lisäverotulot kohdentuvat vakinaisia
asuk kai ta palvelevaan yhtenäiskouluun.

 Kuhmoisten laajan alueen tieverkosto on keskeinen inf ra struk tuu ri-
pal ve lu, jota kausiasukkaat tarvitsevat. Kunnan rooli tieverkostossa
kos kee kaavateitä ja tiekuntien ylläpitämien yksityisteiden avus ta mis-
ta. Nykyisten avustusperusteiden mukaan kunnan avustusta voi daan
myöntää vain sellaisille yksityisteille, joiden vaikutuspiirissä asuu
vähintään yksi kuhmoislainen osakas. Vakinaisen asutuksen vä he-
tes sä haja-asutusalueella tällaista rajoitusta ei voi nykyoloissa pi tää
tarkoituksenmukaisena, kun kyläkuntien asumisväestön enem mis tö
alkaa melkein kokonaan koostua kausiasukkaista.

 Kuhmoisten vapaa-ajan asukkaat ry ehdottaa kunnalle, että kau si-
asuk kai den lisääntyvän asumisajan ja taloudellisen merkityksen huo-
mi oon ottaen, että myös sellaisille yksityisteille, joiden vai ku tus pii ris-
sä on merkittävän laajaa kausiasutusta voitaisiin myöntää kun nan
avustusta, vaikka tien vaikutuspiirissä ei asuisi kuhmoislaisia osak-
kai ta. Edelleen yhdistys ehdottaa, että tästä syystä yk si tyis tie avus-
tus mää rä ra haa korotetaan kunnan vuoden 2022 ta lous ar vios sa.”

Hallintojohtajan ehdotus: Kunnanhallitus keskustelee Kuhmoisten
va paa-ajan asukkaat ry:n tekemästä aloitteesta ja päättää asian jat-
ko val mis te lus ta.

Päätös: Keskustelun tuloksena hallintojohtaja teki seuraavan pää tös-



eh do tuk sen:

 Kunnanhallitus merkitsee aloitteen tiedokseen ja pyytää ra ken nus-
lau ta kun taa toimittamaan kunnanhallitukselle aloitteesta lausunnon.

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.


